
Splošna vesti. 
— Pri g. ministru prosvete. Predsednik 

UJU tov. Vlada K. Petrovič je posetil 18. t. m. 
skupno s predsednikom beograjske sekcije 
tov. Milanom Popovičem gospoda ministra 
prosvete in je ob tej priliki zaprosil g. mini* 
stra za pojasnila glede izdelave uradniškega 
zakona, glede učiteljskih doklad in stanarine, 
glede vprašanja šolskih nadzornikov, glede 
prireditve državne razstave med skupščino 
UJU v Beogradu. Govorilo se je tudi o učnih 
načrtih za osnovne šole in učiteljišča. — Go* 
spod minister je bil tako ljubezniv in dal za* 
stopnikoma učiteljstva vsa zaprošena pojas* 
nila o gori navedenih zadevah. 

— Uradniški zakon. Čitateljem našega H* 
sta, kakor tudi druge uradnike, brez sumnje 
zelo zanima vprašanje novega uradniškega 
zakona. — Svoječasno je bilo objavljeno ime* 
novanje specialne komisije za izdelavo tega 
zakonskega načrta in tudi to, da je Izvršni 
odbor našega udruženja o tej priliki posetil 
g. ministra prosvete in g. ministra pravde ter 
istočasno predal vsem merodajnim faktorjem 
posebno peticijo. Iz današnjega komunikeja 
izvršnega odbora je razvidno, da se izvršni 
odbor stalno interesira za to vprašanje. — V 
kolikor smo nadalje obveščeni se delo komi* 
sije na tem projektu nadaljuje in je zaradi 
tega prezgodaj govoriti o kakih definitivnih 
odlokih v tem oziru. Glede tega je bilo ka* 
kor znano, izdano službeno obvestilo, ki je 
demantiralo prezgodnje in netočne vesti go* 
tovih listov o tem vprašanju. — Ker podrob* 
nosti tega dela še niso znane javnosti tudi 
mi ne moremo dati nikakih natančnejših in* 
formacij. — Edino, po tem, kar je že prišlo 
med javnost, se teži za tem, da bo novi zakon 
v kolikor mogoče čim jasnejši, prožnejši in 
enostavnejši. Skušalo se bo izvesti sorazmer* 
no in pravično materialno razvrščanje vsega 
uredništva — (»Narodna Prosveta«), 

— Za izboljšanje materialnega položaja 
učiteljstva. Dne 21. t. m. se je vršila skupna 
seja izvršnega odbora in beograjskega pover* 
jeništva UJU, na kateri je bilo prisotnih pri* 
bližno 20 članev odbora. — Seja se je vršila 
zaradi reguliranja materialnega vprašanja 
učiteljstva osn. šol. Ob tej priliki sta p.ed* 
sednik udruženja tov. V. Petrovič in beograj* 
ski poverjenik tov. M. Popovič obvestila od* 
bornike o svojem obisku pri g. ministru pro* 
svete ki sta ga napravila zaradi materialnega 
vprašanja učiteljstva in tudi zaradi drugih 
za šolo in učiteljstvo važnih vprašanj. — Na 
predlog odbornika tov. Rabrenoviča in po iz; 
črpni debati se je skupna seja zedinila na 
sledeče zahteve: 1. Da se učiteljska stanarina, 
predvidena po sedanjem zakonu o narodnih 
šolah, v celoti reaiizira z državnim proraču* 
nom. 2. Da še na isti način kot se regulira 
materialni položaj ostalega uradništva, uredi 
to tudi za učiteljstvo in 3. da posetijo zaradi 
vsega tega tov. V. Petrovič. M. Popovič, M. 
Vujanac, Jefta Krljevič. Petrija Simič in D. 
Milanovič vse merodajne faktorje, predvsem 
pa g. ministra prosvete in jih seznanijo z 
učiteljskimi zahtevami v smislu sklepa te seje. 

— t Weslak Franc, učitelj v pok. V pri* 
jaznem kraju Orešje ob levem bregu Drave, 
uro hoda od Ptuja, je na svojem posestvu v 
soboto dne 22. marca t. 1. po kratki bolezni 
na posledicah mrtvouda preminul učitelj v 
pok. Wesiak Franc v 80. letu svoje starosti. 
Kot učitelj*začetnik je služboval pri Sv. Mar* 
jeti niže Ptuja in v Ormožu, od leta 1877. 
dalje pa ves čas to je 33 let, do njegove upo* 
kojitve leta 1910. pri Sv. Križu tik Rogaške 
Slatine. Bil je odličen učitelj in vzgojitelj ter 
iskren tova.riš. Ob njegovi upokojitvi ga je 
odlikovala občina Sv. Križ pri Rogaški Sla* 
tini s častnim občanstvom, Šmarsko*Rogaško 
učiteljsko društvo pa s častnim članstvom. 
Naj v miru počiva! 

— Tovariši in tovarišice deške in dekliške 
šole v Trbovljah so v soboto, dne 15. marca 
1930. hospitirali pri tov. D. Bitencu v Leskov* 
cu pri Krškem. — Po hospitaciji se je vršil 
tozadevni razgovor, kojega se je udeležil tudi 
sreski referent g. L. Levstik. Po skupnem ko* 
šilu, ki je poteklo v tovariškem razpoloženju, 
so se poslovili Trboveljčani v največjem za* 
dovoljstvu od tamošnjih kolegov. Tovarišu 
Bitencu pa še enkrat iskrena hvala! 

— Odhod pevskega zbora UJU na tur* 
nejo po Čehoslovaški. Pevski zbor se je od« 
peljal iz Ljubljane v sredo 26. t. m. ob 12. uri 
z brzim vlakom. S pevskim zborom je šel tudi 
poverjenik Andrej Skulj ter skladatelji Emil 
Adamič Janko Ravnik, Heri Svetel in Zlatko 
Grgoševič iz Zagreba. Generalna skušnja je 
bila v torek 25. t. m. v Unionu. Prisostvovali 
so ji tudi čehoslovaški konzul g. dr. Resi in 
prosvetni šef g. dr. Lončar, poleg številnih 
glasbenih kapacitet. G. konzul je prišel tudi 
k odhodu zbora na glavni kolodvor. 



— Slovenska Šolska Matica v Ljubljani, 
Komenskega ulica št. 19. Našim gg. poverje* 
nikom in poverjenicam ter vsemu učiteljstvu! 
Prišlo je tako rekoč že v navado, da izhajajo 
publikacije Slovenske Šolske Matice vsako 
leto z veliko zamudo, to je vselej po preteku 
nekaj mesecev, ko je leto, za katero so bile 
knjige izdane, že zdavnaj preteklo. Nujna 
potreba je, da se v tem pogledu napravi red 
in se v bodoče držimo točno društvenih pra* 
vil. Po § 5. teh pravil je plačati vsakoletno 
članarino najkasneje do konca meseca junija 
vsakega leta. Vsled navedenega se obračamo 
do vseh svojih gg. poverjenikov in poverje* 
nic z vljudno prošnjo, da pobero članarino za 
1. 1930. že sedaj ob razdeljevanju knjig za 
lansko leto. Enkratni izdatek 30 Din za troje 
takih knjig, kot so n. pr. knjige za 1. 1929., 
je tako malenkosten da ga bo prav lahko 
utrpel sleherni član učiteljskega stanu. Mor* 
da bi se dalo plačevanje olajšati tudi na ta 
način, da bi matični člani plačevali članarino 
pri svojem sreskem učiteljskem društvu v 
mesečnih obrokih, recimo za 1. 1930. po 10 Din 
dne 1. aprila, 1. maja in 1. junija in zadeva bi 
bila še tekom tekočega šolskega leta urejena! 
Za letos izjemoma pričakujemo, da nam do* 
stavijo gg. poverjeniki in poverjenice članske 
sezname in članarino najkasneje do 15. sep* 
tpmbra. Ker pade velik del časa do tega roka 
v dobo velikih počitnic, zato prosimo gg. po* 
verjenike in poverjenice, da urede zadevo s 
člani Šolske Matice, kakor zgoraj povedano 
že do konca tekočega šolskega leta. Opozar* 
jamo izrecno še na to, da smatramo za člana 
samo tistega, ki pravočasno izpolni svoje ob* 
veznosti napram Matici. Zamudnike ne bomo 
šteli za člane v nobenem slučaju in bodo 
vsem tem novoizišle publikacije v kolikor jih 
bo seveda še dobiti, na razpolago samo proti 
določenim knjigarniškim cenam ki so raz* 
vidne n. pr. letos v seznamu knjig na koncu 
»Zbornika« za 1. 1929. — Odbor. 


